

100 OUTSTANDING  
TRADITIONAL CHINESE PAINTERS  
AT THE END OF 20TH CENTURY

● 二十世纪末中国画 ● 百杰画库



秋色醉人香

# 百杰画家·徐家珏

作品精选

X U J I A Y U

中国美术家协会主编



辽宁美术出版社出版

**印制总监**

吴晓玲 郝云峰

**技术监制**

孙 健

**工艺监制**

陈成铁 刘 莉

**制版印刷监制**

王清国 杨仁政

---

中国·辽宁美术出版社 地址:沈阳市和平区民族北街29号 邮编:110001  
外联工作室电话:(024)23418906 传真:(024)23835371

---

中国·辽宁美术印刷厂 地址:沈阳市皇姑区北陵大街17号  
电话:(024)86861355 传真:(024)86864127 邮编:110032



# 百杰画库

徐家珏作品精选

总 主 编

高 占 祥

副总主编

李 中 贵 吴 成 槐 王 秋

总 编 审

吴 成 槐

策 划

刘 吉 厚



主 编

王 秋 胡 明 之

副 主 编

刘 大 吉

责任编辑

杜 野

---

中 国 · 辽 宁 美 术 出 版 社 出 版 发 行

(沈阳市和平区民族北街29号 邮政编码110001)

辽 宁 美 术 印 刷 厂 印 制

---

开本: 889 × 1194      1/16      印张: 2.5

1999年1月第1版    1999年1月第1次印刷

---

技术编辑: 田德宏 谢茉莉 总体装帧: 刘大吉

责任校对: 曾余 灵心 华兰 版式设计: 杜 野

---

百杰画库·C套10册 定价: 500.00元

# 总 序

中国画百杰推荐评选是中国文学艺术界联合会 1997 年组织的重要美术活动。通过我们和各省、直辖市、自治区美术家协会积极推荐，经过认真评审，选出了这一批杰出的中青年国画家。入选百杰的画家大多在国内早已颇有声誉，多属于美术团体、美术院校的学术带头人和知名教授、各地美协、画院、出版社负责人，以及在全国性美术大展中多次获奖者、实力不凡的后起之秀。我们认为百杰画家的艺术成就代表了 20 世纪末中国画坛的总体水平。

跻身百杰画家的作品必将对下世纪中国画的繁荣发展产生深远影响。为更全面地展示和研究他们的艺术成就，我们决定编辑出版中国画《百杰画库》系列个人专集。这是全国美术界为迎接 21 世纪而献出的一份厚礼。

百杰画库得以编辑出版，首先要感谢辽宁美术出版社的鼎力相助和各地美术家协会热心支持。同时感谢诸位画家精选自己的代表作品编入画库，为积累跨世纪的美术财富做出重要贡献。让我们共同祝贺中国画百杰画库出版成功！

1997 saw an important activity organized by China Literature and Art Union of choosing 100 artists as "outstanding traditional Chinese painters". Thanks to the help from the artists associations at different levels, we finally commended large numbers of young and middle-aged artists for their achievements in traditional Chinese painting circle. Most of these artists are teachers and professors at art colleges; leading cadres at various artists associations, painting academies and publishing houses; award-winners at national art exhibitions and promising young painters, who are well-known at home and abroad. We think that their artistic achievements can represent the total level of traditional Chinese painting at the end of 20th century.

All works selected will be bound to have a far-reaching influence to the promotion of 21st-century artistic creation of traditional Chinese painting. To introduce and research their artistic achievements more comprehensively, we decide to compile and publish a series of books entitled "Painting Collections of 100 Outstanding Traditional Chinese Painters" as a generous gift presented to greet the coming century!

We should express our thanks to Liaoning Fine Arts Publishing House and artists associations at different levels who make these books possible. Besides, we are also grateful to the artists who spare no efforts to select their best works for the books in order to accumulate more artistic treasures beyond the century.

中国美术家协会  
by China Artists Association

# 徐家珏

## 艺术简历

徐家珏，男，1951年生，广西阳朔人，广州美术学院毕业。现为桂林市美术家协会秘书长、广西书画院院士、桂林画院高级画师。国家二级美术师。

多幅作品由桂林市政府赠送日本、新西兰、加拿大等五个友好城市政府议会大厅长期悬挂。

徐家珏艺术简历已经载入《中国当代美术家人名录》、《世界当代书画名家大辞典》等8部辞书，1993年美国国际名人传记研究院将其艺术载入《世界名人录》并颁发世界杰出人才证书和世界特殊贡献人才证书及世界金钥匙奖牌。

1994年 英国剑桥国际名人传记研究院将其艺术简历载入《世界名人录》，并颁发20世纪成就奖牌和世界名人证书。

1978年以来 参加全国省、市级以上画展81次、获奖39次、出国画展5次。

▲ 1983年 作品获全国职工美展三等奖、广西优秀奖。

▲ 1993年 作品入选全国首届山水画展由中国美协颁发证书。

1993年 获美国、英国、日本等11国美术团体联合颁发世界艺术名人证书。

▲ 1994年 作品《桂北山家》入选全国八届美展、获广西美展三等奖。

1994年 作品由中国美协选送美国纽约展出。16幅作品被出版和国家艺术部门收藏。

▲ 1995年 4幅作品入选全国美展由中国美协颁发证书。(全国第十届新人新作展)

▲ 1997年 作品参加97中国画坛百杰画展，并由中国文联、中国美协颁发中国画坛百杰奖章和证书。作品选入中国画坛百杰作品集出版。

▲ 1997年 作品《桂北山家》参加《世界华人画展》并由中国美协、文化部艺术研究院、中国画研究院颁发证书。作品选入世界华人画展作品集。

▲ 1998年 作品《人家都在画图中》入选由文化部主办的“98”中国美术年中国山水画、油画风景展。作品选入画集出版。

# BIOGRAPHY

Xu Jiajue, male, born in 1951 in Guangxi, graduated from Guangzhou Academy of Fine Arts, is now the secretary-general of Guilin Artists Association, academician of Guangxi Calligraphy and Painting Academy, senior artist of Guilin Painting Academy and the state grade-2 artist.

Many of his works have been presented to five sister cities in Japan, New Zealand, Canada, etc. as gifts by the Government of Guilin.

He's listed among eight versions of who's who in the world of arts. In 1993 his artistic achievements were collected into Who's Who compiled by American International Celebrity's Biography Research Institute and he obtained "a certificate of the world remarkable talent", "a person of special contribution to the world" and the world "gold key" medal.

1994 His biography was collected into Who's Who compiled by British Cambridge International Celebrity's Biography Research Institute and he obtained "a certificate of remarkable achievement in 20th century" and "a certificate of the world famous person".

1978-present His works have been shown in 81 art exhibitions at different levels, rewarded 39 awards, including 5 exhibitions abroad.

1993 Obtained "a certificate of the world celebrity" awarded jointly by art unions in 11 countries, including the United States, Britain, Japan, etc.

1994 His works were selected by China Artists Association to be exhibited in New York, the United States; 16 works were published and stored by some galleries and museums.

1997 Conferred the title of one of the 100 outstanding Chinese artists by China Literature and Art Union and China Artists Association.

1997 Farmhouse in North Guilin was shown in Art Exhibition of the World Chinese Artists.

1998 Picture-like Scenery with Farmhouses was shown in '98 Exhibition of Chinese Mountain-and-water paintings and Oil Landscapes in China's Fine Art Year.

通讯地址：广西桂林画院（桂林市银锭654号象山文化综合楼5-2）

邮政编码：541004

电话号码：(0773)3833788

Add: Guilin Painting Academy

Zip code: 541004

Tel: (0773) 3833788







山家之秋 Farmhouses in Autumn 140 × 180cm





天外一簪初见岭南山 Catching Sight of Lingnan Mountains 122×244cm





一色翠屏开保障 人家都在画图中 Picture-like Scenery with Farmhouses 122×180cm





森林十里人声喧 Noisy Forest 140 × 180cm



桂北山家  
吳昌碩  
清江  
之  
筆



桂北山家 Farmhouse in North Guilin 165 × 180cm